
Jegyzőkönyv 

Készült: Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2025. április 28-án 15 
órakor megtartott soron következő nyílt ülésén. 

Ülés helye: Önkormányzati Hivatal tanácskozóterme 
4122 Gáborján, Fő u. 106. szám 

Jelen vannak: Mező Gyula polgármester, Baranyai Endre alpolgármester, Szilágyi Hajnalka, 
Balogh Csilla, Micskei Tamás képviselők. 

A napirendi pontok megtárgyalásán részt vesz: Jenei Attila jegyző, Bodnárné Molnár 
Anikó jegyzőkönyvvezető 

Napirendi pontok: 

1. Előterjesztés a települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához
kapcsolódó támogatásról szóló BM pályázati kiírás alapján benyújtható szociális
célú tűzifa támogatási igény beadásáról
Előterjesztő: Mező Gyula polgármester

2. Előterjesztés a Gáborjáni Mocorgó Óvoda és Mini Bölcsőde pedagógus
továbbképzési intézményi programjának jóváhagyására
Előterjesztő: Mező Gyula polgármester

3. Előterjesztés Gáborján Község Önkormányzata 2025-2029 közötti gazdasági
programjáról
Előterjesztő: Mező Gyula polgármester

4. Különfélék
Előterjesztő: Mező Gyula polgármester

Mező Gyula: 
Tisztelettel köszöntök mindenkit. Megállapítom, hogy a megválasztott 5 fő képviselő-testületi 
tagból 5 fő jelen van, így a Képviselő-testület 5 fővel határozatképes. 

Mező Gyula: 
Kérem a képviselő-testületet, hogy a javasolt napirendi pontokat fogadja el. 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 
szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
napirendet fogadta el: 

Napirendi pontok: 

1. Előterjesztés a települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához
kapcsolódó támogatásról szóló BM pályázati kiírás alapján benyújtható szociális
célú tűzifa támogatási igény beadásáról
Előterjesztő: Mező Gyula polgármester

2. Előterjesztés a Gáborjáni Mocorgó Óvoda és Mini Bölcsőde pedagógus
továbbképzési intézményi programjának jóváhagyására
Előterjesztő: Mező Gyula polgármester
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3. Előterjesztés Gáborján Község Önkormányzata 2025-2029 közötti gazdasági
programjáról
Előterjesztő: Mező Gyula polgármester

4. Különfélék
Előterjesztő: Mező Gyula polgármester

1. napirendi pont Előterjesztés a települési önkormányzatok szociális célú
tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó támogatásról szóló BM pályázati kiírás
alapján benyújtható szociális célú tűzifa támogatási igény beadásáról

Mező Gyula: 
Az elmúlt évekhez hasonlóan az idén is be lehet adni a szociális célú tűzifa támogatási igényt, 
melynek határideje 2025. április 30. 270 erdei m3-re adhatunk be igényt. Úgy gondolom, 
hogy az idén is be kell adnunk a pályázatot. A kiküldött előterjesztés tartalmazza a 
részleteket, kérem, aki egyetért az támogassa a javaslatot. 

Micskei Tamás: 
A vásárlásnál majd figyeljünk oda, hogy meglegyen a mennyiség. 

Mező Gyula: 
Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 
kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom az előterjesztés elfogadását. 
Kérem a képviselő-testületet, hogy aki egyetért, kézfeltartással jelezze. 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 
szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 
alábbi határozatot hozta: 

21/2025. (IV.28.) számú határozat 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a 
települési önkormányzatok szociális célú tüzelő anyag vásárláshoz kapcsolódó támogatásáról 
szóló - a helyi önkormányzatokért felelős miniszter által meghirdetett - pályázati kiírás 
alapján 270 m3 szociális célú kemény lombos tűzifa támogatási igény benyújtására. 

A Képviselő-testület a támogatással elnyert kemény lombos tűzifa mennyiségének az 
erdészetből a településünkre szállításának és a rászorulók részére való eljuttatásának 
költségeit biztosítja. 
A szociális célú tűzifa támogatásért az önkormányzat a támogatásban részesülőktől 
semmilyen ellenszolgáltatást nem kér. 

Határidő: 2025. április 30. 
Felelős Mező Gyula polgármester 

2. napirendi pont Előterjesztés a Gáborjáni Mocorgó Óvoda és Mini Bölcsőde
pedagógus-továbbképzési intézményi programjának jóváhagyására

Mező Gyula: 
A Gáborjáni Mocorgó Óvoda és Mini Bölcsőde pedagógus-továbbképzési programjáról 
készült előterjesztést szintén minden képviselő megkapta. Megkérdezem Szilágyi Hajnalka 
megbízott igazgatót, szeretné-e kiegészíteni az előterjesztést? 

2 



Szilágyi Hajnalka: 
Változások léptek életbe a továbbképzési program területén. Eddig 120 pontot kellett hét év 
alatt összegyűjteni, most már 120 kreditet kell öt év alatt összegyűjteni. A 120 kreditnek a fele 
tartalmi megújító képzés kell, hogy legyen, de ennél több is lehet. Az a jó a tartalmi megújító 
képzésben, hogy mindegyik ingyenes. A Nemzeti Közszolgálati Egyetem szervezi. A másik 
60 kredit szabadon választható képzések, ezek mind fizetősek. Minden évben szeretnénk az 
ingyenes képzéseket választani, ezeket részesítjük előnyben. Eddig papír alapon kellett 
elkészíteni, mostantól a PTTR felületen kell elkészíteni, ami április 1. napjával nyílt meg és 
április 30-ig le kell zárni, amennyiben a Képviselő-testület jóváhagyja. Én nem szerepelek a 
továbbképzési tervben, mivel május 26-án lesz a szakvizsgám és ezzel mentesülök a 
következő ciklusban a továbbképzés alól. 

Mező Gyula: 
Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűmi valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 
kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom elfogadásra az előterjesztést. 
Kérem a képviselő-testületet, hogy aki egyetért az előterjesztéssel az kézfeltartással jelezze. 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 
szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 
alábbi határozatot hozta: 

22/2025. (IV.28.) számú határozat 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. §-ban kapott felhatalmazás 
alapján, valamint a nemzeti kömevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés g) 
pontjában meghatározott feladatkörében eljárva megtárgyalta a Gáborjáni Mocorgó Óvoda és 
Mini Bölcsőde 2025-2026-os nevelési évre vonatkozó pedagógus-továbbképzési intézményi 
programjáról szóló előterjesztést és azt változtatás nélkül elfogadja, jóváhagyja. 

Felkéri a község polgármesterét, hogy a Képviselő-testület döntéséről az intézmény vezetőjét 
tájékoztatni szíveskedjen, valamint az intézményvezetőt, hogy a továbbképzési program 
végrehajtásáról gondoskodjon. 

Határidő: 2025. április 30. 
Felelős: Mező Gyula polgármester 

Szilágyi Hajnalka megbízott igazgató 

3. napirendi pont Előterjesztés Gáborján Község Önkormányzata 2025-2029
közötti gazdasági programjáról

Mező Gyula: 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 116. §-a 
rendelkezik arról, hogy a települési önkormányzatok képviselő-testületeinek hosszú távú 
fejlesztési elképzeléseiket gazdasági programban, illetve fejlesztési tervben kell rögzíteni. A 
gazdasági program a képviselő-testület megbízatásának időtartamára szól. A program 
meghatározza mindazokat a terveket, célkitűzéseket, feladatokat, amelyek az önkormányzat 
költségvetési és pályázati lehetőségeivel összhangban a helyi társadalmi, gazdasági és egyéb 
adottságok figyelembevételével a kötelező és nem kötelező feladatok biztosítását, a 
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feladatellátás színvonalának javítását célozzák meg. A gazdasági programnak illeszkednie 
kell mind az Uniós, mind az országos, és mind a megyei fejlesztési irányelvekhez, 
elképzelésekhez. Ezekkel harmonizálva, elsősorban a gazdaságélénkítésre, a 
közszolgáltatások egyre magasabb szintű biztosítására, színvonalának javítására, a 
biztonságos és folyamatos fejlődésre kell fókuszálni a fejlesztési terveket. 

A gazdasági ciklusprogram az önkormányzat és a település számára helyi szinten határozza 
meg mindazon feladatokat, amelyeket az előbb vázolt elvek figyelembevételével, ugyanakkor 
a lehetőségektől nem elrugaszkodva kell megvalósítani annak érdekében, hogy a ciklus 
végére megvalósulhasson valamennyi fejlesztési elképzelés. Ez egy tervezet, hogy mi valósul 
meg belőle, azt még nem tudjuk. 

Baranyai Endre: 

A megvalósulás sok minden befolyásolja, de tervezni kell. 

Jenei Attila: 

Főképpen a pályázatok befolyásolják. 

Mező Gyula: 

Úgy néz ki, hogy a piactér terve elkészült. Két hét fellebbezési idő van még. Végre egy év 
után eljutottunk idáig. Reméljük hozzá tudunk fogni a kivitelezéshez. Májusban az első 
mérföldkővel el kell számolni. Ez azt jelenti, hogy engedélyes tervnek addig meg kell lenni. 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 
kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom elfogadásra az előterjesztést. 
Kérem a képviselő-testületet, hogy aki egyetért az előterjesztéssel az kézfeltartással jelezze. 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 
szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 
alábbi határozatot hozta: 

23/2025. (IV.28.) számú határozat 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 116. §-a alapján megtárgyalta az 
önkormányzat 2025-2029 közötti gazdasági ciklusprogramját, és azt a melléklet szerint 
változtatás nélkül elfogadja. 
Felkéri a polgármestert, hogy a ciklusprogram végrehajtásáról és a szükséges intézkedések 
megtételéről gondoskodni szíveskedjen. 

Határidő: folyamatos 
Felelős: Mező Gyula polgármester 

4. napirendi pont Különfélék

Mező Gyula: 

Megjelentek a Magyar Falu Program pályázati lehetőségei. Út és járdaépítésre lehet pályázni. 
Az összeg kevés ahhoz, hogy útberuházást tervezzünk, ezért valószínűleg járdát fogunk 
csinálni. Ha járdát fogunk a településen építeni, azt véleményem szerint térkőből kellene, mert 
az javítható. De a részleteket még nem tudjuk. 
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Baranyai Endre: 
Szeretném elmondani, hogy amikor Polgármester Úrnak más elfoglaltsága volt én mentem ki 
megyei közút igazgatójával a külső buszmegállót megnézni. Azt monda, hogy egy 
buszmegállónak a kiépítése ötmillió forintba kerülne. Erre se nekünk, se a közútnak, se a 
volánnak nincs pénze. Abban egyeztünk meg, hogy a buszmegállót közelebb kell vinni a 
műúthoz és ők azt az 50-60 centimétert kiássák és leaszfaltozzák. Közvetlenül annak a 
járdának, ami most oda van építve oda ki kell menni, hogy a busz ne térjen ki két méterre, 
mert gödröt ás, csak egy picit lejön. Oda kellene egy derítőt csinálni, hogy el tudjon folyni a 
víz, mert most visszahordja a busz a követ. Jelenleg elég áldatlan állapotok vannak. Ez nem 
egy hivatalos buszmegálló lesz. Nekünk fel kellene venni a járdát, akár raklapvillával, ha 
sikerül és össze nem törik és arrébb tenni. Ha összetörik, akkor újra kell betonozni. Ha ezzel 
készen vagyunk, akkor jelezzük nekik és elvégzik az ő részüket, az aszfaltozást. 

Micskei Tamás: 
Ott az lenne a lényeg, hogy az aszfaltot úgy megcsinálni, hogy megfelelő legyen a lejtése. 

Mező Gyula: 

A falu végén, a Bene Imre bácsiék előtt lévő buszmegálló tényleg normálisan meg lett 
csinálva, erre a buszsofőr nem ott hajt le, ahol kellene, hanem már előtte egy méterre. Csak 
azt nem tudom, hogy miért megy le az útról. 

Micskei Tamás: 

Ha 30 centivel lejjebb megy, azzal borzasztó nagy utat nem nyit. 

Baranyai Endre: 
A malomnál azért megy le annyira, hogy az utas ki tudjon szállni a járdára, ha sár van. 

Mező Gyula: 

De ha nem ment volna le soha, akkor most nem lenne ott sár. Annak idején az rendesen meg 
lett csinálva. Arra is gondoltam, hogy oda cölöpöket kellene leütni, hogy nem tudjon lemenni. 

Baranyai Endre: 

Olyat nem lehet csinálni, hogy cölöpöket verjünk le oda. 

Jenei Attila: 

Olyat nem lehet csinálni, mert az közúti közlekedés veszélyeztetése. Balesetveszélyt okoz. 

Mező Gyula: 

A kinti buszmegállónál megkezdtük feltölteni, egy hónap múlva már azt láttuk, hogy egy 
méterrel hamarabb húzta le a kormányt és kitaposta az egészet, felgyűrte. 

Baranyai Endre: 

Sajnos ezzel nem tudunk mit kezdeni. Azt mondta a közút képviselője, hogy így nem 
hagyhatjuk, mert balesetveszélyes, ráhordja a kavicsot, ami kiütheti a szélvédőt, stb. 

Micskei Tamás: 

Vagy ha valaki leszáll a buszról, a busz előtt átsétál és pont akkor jön egy autó és nem tud 
megállni? 
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Mező Gyula: 
Ott meg kellene szüntetni a megállót és előrébb vinni a kereszteződéshez. Ha ezt a megállót 
állítjuk helyre az egy évet sem fog kibírni, ugyanúgy ki fogja taposni. 

Micskei Tamás: 

Valami szilárd burkolatot kell csinálni, vagy aszfaltot, vagy betont. 

Baranyai Endre: 

Úgy fogják megcsinálni, hogy a műutat hozzáaszfaltozzák a beton peronhoz. Csak nem megy 
rá a busz a beton peronra. Most nem kell kimenjen két métert, hogy kikanyarodjon, hanem 
egyenesen megáll, be kell jönni húsz centit és már szállhat is le az utas az első és a hátsó ajtón 
is. Amikor mi elkezdjük a mi munkálatainkat, akkor kijön a közúttól valaki és megmondja, 
hogy hogyan végezzük el. Egyelőre el kell szedni onnan a beton járdát és utána onnan tudunk 
tovább lépni. 

Mező Gyula: 

Van-e még valakinek hozzászólása, észrevétele? 

Szilágyi Hajnalka: 

Május 23-án lesz az óvodában és a bölcsődében a gyermeknap és szeretném meghívni 
Polgármester Urat, Jegyző Urat és a Képviselő-testület tagjait is az eseményre. Ez egy pénteki 
napon, fél 10-től kezdődik. Lesz tombola, a támogatásoka szeretettel fogadjuk. A bevételből 
szeretnénk elvinni a gyermekeket a Debreceni Állatkertbe. Csak az óvodásokat, a bölcsődések 
még kicsik ehhez a programhoz. Nekik majd játékot veszünk belőle. 

Mező Gyula: 

A két ugrálóvárból az egyiknek az aljába vizet lehet engedni és abba csúszhatnak le a 
gyerekek. 

Szilágyi Hajnalka: 

Igen, az ugrálóvárakat is szeretnénk majd elkérni erre a napra. Tavaly is mind a kettő fel volt 
állítva, de nem engedtünk bele vizet, mert akkor ha vizesek lettek volna a gyerekek, át kellett 
volna öltöztetni őket, hogy meg ne fázzanak. 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása? 

Több hozzászólás nem volt, ezért Mező Gyula polgármester az ülést 15 óra 36 perckor 
bezárta. 

K.m.f.
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